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Jaroslaviny
č. 10 / červenec 2023

Připravujeme nové webové stránky Jaroslavic

Již rok a  půl působí ve funkci předsedy Komise místní 
části Jaroslavice Vlastimil Karola. Položili jsme mu několik 
otázek.

Asi to nebylo lehké převzít funkci předsedy KMČ po 
charismatickém Antonínu Cekotovi.
Tonda Cekota byl jeden z  „hybatelů“ kulturního živo-

ta v  obci. Ale nejen kulturního, také člověkem, který jednal 
s městem o tom, co v Jaroslavicích zlepšit. Tento jeho dlou-
holetý kontakt a  zkušenosti není lehké nahradit. V  komisi 
začali pracovat dva noví členové. Také nové zlínské zastupi-
telstvo se dalo do práce. Takže věřím, že se podaří v tomto 
volebním období prosadit další priority v Jaroslavicích.

V letošním roce slaví Jaroslavice malé výročí – 435 let 
od první písemné zmínky. Připravuje komise místní čás-
ti alespoň nějakou malou připomínku k tomuto výročí?
Výročí není úplně kulaté a tak žádné akce nepřipravujeme. 

Věřím, že se nám podaří připomínku tohoto výročí zviditelnit 
na nových stránkách obce (https://jaroslavice.obecni.net), 
které připravujeme. Rádi bychom na tyto stránky získali fo-
tografie historické i aktuální s připomínkami akcí a událostí. 
Také další dokumenty, a vzpomínky.

Co nového chystá komise pro jaroslavické občany? 
Jaké jsou její hlavní priority pro letošní rok?
Hlavní prioritou je křižovatka Anenská – Pasíčka, pro nás 

místní „u  zrcadla“. Zúžené místo bez chodníku je místem 
nebezpečných situací. Jednání o  rekonstrukci jsou dlouhá. 
Projekt je ve stádiu stavebního povolení. Pokud se podaří, 
aby Rada města Zlína uvolnila finance, tak věřím, že se letos  
začne budováním zdí na vnějším oblouku.

A hlavní práce v příštím roce…
Další připravenou akcí je oprava odvodnění pod svodidly 

ulice Anenská u radaru. Tam by se mělo začít na podzim, je 
vybraná firma a čeká se na podpis smlouvy.

Rád bych ještě znal názor občanů na návrh komise, aby 
v ulicích U Potoka a V Dolině byla omezena rychlost na 30 km. 

Zatím to dopravní inspektorát zamítl. Pokud se však vysloví 
více občanů, znovu tento návrh předložíme.

A na závěr chci ještě upozornit na Anenskou pouť 2023. 
Bude se konat od pátku 21. do neděle 23. července na Návsi. 
Pouť organizuje spolek Jaroslavická beseda ve spolupráci 
s Komisí místní části Jaroslavice. Srdečně Vás na tuto akci 
zvu a těším se na setkání s občany Jaroslavic.     Josef Pala
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Miroslav Buchtík
Nejsem jaroslavický rodák, 

v  roce 1994 jsem dokončil rekon-
strukci (přístavbu a  nástavbu) 
domu, do kterého jsem se z  Otro-
kovic přestěhoval, a  v  něm žijeme 
dodnes.

Tomáš Bureš
V  Jaroslavicích jsme v  roce 

2006 koupili pozemek se záměrem 
zde postavit chatu a  mít zahradu. 
Manželka nakonec změnila všech-
ny naše plány a  v  roce 2007 jsme 
začali stavět rodinný dům. Za dva 
roky jsme se přestěhovali do Jaro-
slavic natrvalo. Pocházím z  Valaš-
ských Klobouk a  příroda, která mě 
obklopovala už od dětství, byla pro mě vždy velmi důležitá, 
takže i  proto jsme si vybrali klidnou (vesnickou) část Jaro-
slavic. Pro mě i  naše děti je to ideální bezpečné prostředí. 
Navíc máme skvělé sousedské vztahy! Dvakrát ročně máme 
se sousedy tzv. „postání na ulici“ – na Silvestra a v průběhu 
prázdnin. Život by měl být naplněn zážitky a dobrými vztahy, 
tak jsem rád, že se nám to v Jaroslavicích daří.

Vlastimil Karola
V  roce 2000 jsem se s  rodinou 

přistěhoval do Jaroslavic na ulici 
Drahy. Za tři roky se nám narodil 
třetí syn, který už je tedy rodák. 
V  Komisi místní části Jaroslavice 
jsem od jejího vzniku. Myslím si, že 
by se obyvatelé měli více podílet na 
vytváření prostředí, kde bydlí. A také 
na setkávání obyvatel při různých 
příležitostech. A pro tyto účely je právě komise jednou z mála 
možností, jak pomoci pořádat akce pro děti, jejich rodiče 
a sousedy v Jaroslavicích.

Ing. Milan Pozzi
Narodil jsem se v  roce 1982 

ve Zlíně. Můj vztah k  Jaroslavicím 
se začal utvářet kolem roku 1998, 
kdy jsem zde dojížděl za kamarády 
a odehrál několik sezón za fotbalo-
vý klub SK Jaroslavice. Po několika 
letech mimo Zlín mě osud v  roce 
2014 opět zavál do Jaroslavic  – 
při hledání místa pro bydlení jsme 
s manželkou narazili na nemovitost na Jaroslavických Pase-
kách, kterou jsme koupili a kde od roku 2017 žijeme.

Ing. Josef Němeček
V Jaroslavicích se narodila půl-

ka mojí rodiny z maminčiny strany. 
Jezdil jsem k  babičce od malička 
na prázdniny a hrál si s jejím psem 
a s kočkami, které jsme v paneláku 
mít nemohli.

Jsem rád, že jsem na místě, kde 
žili moji předkové, mohl postavit 
dům. Moje děti jsou tu šťastné, stej-
ně jako já.

Eva Neudeková
Jsem rodačka z Jaroslavic. Moji 

rodiče zde postavili rodinný dům, ve 
kterém bydlím. Jaroslavice pro mě 
znamenají hodně, vyrůstala jsem 
tady, založila rodinu.

Ráda sleduji dění v  Jarosla-
vicích. Na svých procházkách se 
psem po naší obci a krásném okolí 
si všímám věcí, které by šly zlepšit…

Jarmila Skydánová
Od roku 2011 pracuji pro Magis-

trát města Zlína v  kanceláři místní 
části. Jsem jednatelkou komise, 
bez hlasovacího práva. V Jaroslavi-
cích žiji celý svůj život. Přála bych 
si, aby se zde všichni občané cítili 
jako doma, a  záleželo jim na tom, 
jak obec vypadá. Abychom měli čis-
té ulice, louky a  lesy bez odpadků. 
A lidé se scházeli na akcích, které se v místní části pořádají.

Ludmila Surá
Pocházím z  nedalekých Příluk. 

S manželem, který je rodák z Jaro-
slavic, a  třemi dětmi zde bydlíme 
19 let. Po úspěšném sepsání petice 
na rozšíření  míst v  Mateřské škole 
Slínová jsem byla oslovena, jestli 
nechci pracovat v komisi. A už jsem 
členkou 10 let.

Ivana Kocourková
V  Jaroslavicích žijí od svých 

5 let. Dnes tady bydlím s manželem 
a  díky našim osmi vnukům jsme 
plně vytíženi. Mám to tady ráda díky 
dobrým lidem a milým sousedům.

Členové Komise místní části Jaroslavice se představují
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Vít Záhořák
Narodil jsem se ve Zlíně, ale 

moje rodina pochází z  Jaroslavic, 
kde se narodil můj otec Jiří jako nej-
starší ze šesti sourozenců. V  dět-
ství jsme často chodívali k babičce 
Blaženě na návštěvy a také na pouť. 
V  nynější hasičárně býval obchod 
se smíšeným zbožím a strýc Pivoda 
míval ve stáji koně. Rád na tu dobu 
vzpomínám. V  roce 2000 jsem koupil starší domek v  ulici 
V Dolině a ten jsem opravil pro vlastní rodinu. Nyní se věnuji 
kynologii, včelařství, rybářství, zahradě po otci (ta je na Kudlo-
vě) a pochopitelně potomstvu, kdy si užíváme výlety s vnuč-
kou. Pro práci v komisi mne kdysi získal Tonda Cekota, tak 
se snažím, abych jeho, ani ostatní nezklamal. Přál bych nám 
všem, aby se nám dařilo postupně realizovat potřebné akce 
a zlepšovat své okolí tak, aby se nám zde líbilo a spokojeně 
žilo.

Ing. Zdeněk Valášek
Narodil jsem se v roce 1953 v ro-

dinném domku v Jaroslavicích č. p. 
91. Jsem ženatý a  s  manželkou 
Danou máme dvě dcery, dvě vnuč-
ky a dva vnuky. Povoláním jsem již 
důchodce.

Marie Zbořilová
V Jaroslavicích jsem se narodi-

la a  žiji zde s  manželem Zdeňkem 
a žijí zde i mé dvě dcery, Jitka a Len-
ka s manželi, a také moje čtyři vnou-
čata a jedna pravnučka Lilianka.

Již dva roky se stará o pravidelný úklid a čistotu 
Jaroslavic místní občan Jan Hájek. 

Dýňobraní v Jaroslavicích se uskuteční v neděli 29. října v budově  
bývalé školy.

Nejnovější údaje o obci
Jaroslavice mají celkem 342 čísel popisných. K 1. 1. 2023 v obci trvale bydlelo 827 obyvatel, z toho 407 mužů a 420 žen.
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Spolkový život v Jaroslavicích

Jaroslavická beseda
Spolek Jaroslavická beseda byl založen v roce 2019.  

Vznikl proto, aby podporoval pořádání kulturních a sportov-
ních akcí a také akcí pro děti z Jaroslavic.

V červenci roku 2022 se podařilo navázat a opět uspořá-
dat tradiční Anenskou pouť, a to i přes velkou ztrátu organizá-
tora pana Antonína Cekoty. Tato třídenní akce s množstvím 
pouťových atrakcí, vystoupeními hudebních skupin a neděl-
ní bohoslužbou v místní kapli se nám velmi podařila, počasí 
nám opět přálo, bylo velmi teplé a návštěvnost opět veliká.

Na podzim náš spolek uspořádal již počtvrté, dětmi vel-
mi oblíbené, „Dýňobraní“ – vyřezávání dýní pod vedením naší 
tvůrčí výtvarnice paní Mirky Němcové. Ve strašidelném stylu 
zdobení dýní a také tvoření přírodních ozdob s touto podzim-
ní tématikou. K večeru jsme potom tyto dýně se svíčkami vy-
stavili před budovou bývalé školy.

Začátek adventu jsme přivítali výrobou adventních věnců, 
účastníci měli k dispozici vše potřebné, od chvojí až po svíčky 
a tradiční ozdoby. Také se vše podařilo s pomocí výtvarnice 
Miroslavy Němcové a paní Jany Ježíkové. Vytvořené věnce 
nám přijel požehnat zlínský farář. Věnce pak zdobily jarosla-
vické domácnosti v adventním čase.

Na počátku roku proběhl Košt slivovice na místním jaro-
slavickém hřišti.

V dubnu členové besedy opět uspořádali již tradiční Veli-
konoční tvoření, kdy se děti naučily zdobit velikonoční vajíčka 
tradiční voskovou technikou, plést březové pomlázky, upéct 
si ozdoby z Vizovického pečiva. K tomu všemu velikonoční-
mu tvoření zahrála hudební skupina PALESKA své lidové pís-
ně s tématikou spojenou s jarem a zlínským krajem.

Nově se poslední neděli v dubnu konala akce Pálení ča-
rodějnic, která se konala v  podvečer na krásné louce vedle 
hřbitova. Účastníci měli možnost se čarodějnicky nazdobit, 
pro děti byla připravena spousta sportovních a tvořivých úko-
lů (opičí dráha, věštírna, hádanky, čarodějnický salón). Celou 
občany úspěšnou akci podpořilo taneční vystoupení místních 
žen a  mužů za pomoci choreografie paní Jitky Baďurové. 

K dobré náladě také přispěl stánek s občerstvením a s čaro-
dějnickým guláškem, pro děti byly připraveny špekáčky jako 
odměna za splněné úkoly.

Tento rok byl pro naši Jaroslavickou besedu velmi plod-
ný. Naším cílem je se stále snažit tyto společenské akce 
zachovat nebo nově tvořit za vaší občanské podpory. Rádi 
přijmeme i  vaše nápady nebo připomínky. Chcete ‑li se stát 
členy Jaroslavické besedy, stačí vyplnit přihlášku na odka-
ze a  zaslat 100 Kč příspěvek. Odkaz najdete na stránkách 

Jaroslavické besedy: https://docs.google.com/do-
cument/d/1gqETDW3xbuzKmHLqNKVEP8QhAvDjuw1h/
edit?fbclid=IwAR0J9uNxYj3Lq0DEeQmw5bHGinc_c13b_
cUqyRxu2Ez‑HEhAUwP‑HNxntpA

Ráda bych svým jménem poděkovala všem členům Jaro-
slavické besedy, jmenovitě Vlastimilu Karolovi, Janě Ježíko-
vé, Mirce Němcové, Tomáši Burešovi a panu Honerovi – za 
velkou podporu a  pomoc při organizaci všech zmíněných 
akcí.

Děkuji vám za pozornost a přeji vám krásné léto!

 Ing. Marcela Nováková
	 místopředsedkyně	Jaroslavické	besedy

 
Sbor dobrovolných hasičů Jaroslavice
Během prvního pololetí proběhla v našem sboru spous-

ta akcí. Při většině z nich bylo veselo, ať už to bylo na jarní 
členské schůzi, na sběru, na nácviku nebo na brigádě v Bře-
zůvkách. Ale někdy bylo i smutno, to když nás navždy opustili 
dva naši členové, ale tak už to v životě chodí.

První letošní akcí byla již tradiční okrsková soutěž mla-
dých hasičů ve vázání uzlů. Naši soutěžáci se pod vedením 
Romana Pastorčáka umístili v  kategorii starších na 1., 2., 
6. a  8. místě a  v  kategorii mladších na 1. místě. Poté čtyři 
zástupci náš sbor zastupovali ve finále XXlX. ročníku Velké 
uzlovací soutěže. Konkurence zde byla opravdu velká, neboť 
se sešli ti nejlepší z jednotlivých okrsků, ale naši zástupci se 
mezi touto elitou vůbec neztratili. V  březnu se mladí hasiči 
zúčastnili také soutěže o putovní pohár Štípského beránka. 
Za opravdu aprílového počasí náš sbor opět úspěšně repre-
zentovali.

Po dlouhé sérii covidových a převozových zásahů si naše 
zásahová jednotka vyzkoušela výjezd k  požáru, jednalo se 
o požár rodinného domu v dolní části Jaroslavic. Snad ten-
to neveselý zásah je zase na dlouho poslední a nebude brzy 
opět potřeba.

Po zimní pauze se opět otevírá nová sezóna soutěží TFA. 
Jedná se o Zlínskou ligu železných hasičů, jednu z nejnároč-
nějších soutěží. Náš sbor reprezentuje Petr Čech a David Ma-
tějčný. Oběma držíme palce.

Samozřejmostí je účast sportovního družstva mužů na 
soutěžích Grand prix 8. okrsku. Seznam proběhlých i  bu-
doucích soutěží a  akcí, kterých se účastníme, nebo kte-
ré organizujeme, je uveden včetně fotografií na adrese:  
www.sdhjaroslavice.cz. Marie Čechová
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Fotbalový klub SK Jaroslavice
Rok se s rokem sešel a my se opět ozýváme ze samotné-

ho vršku Jaroslavic, kde máme naše fotbalové hřiště společ-
ně se zázemím a jedinou hospodou v Jaroslavicích.

Klub je stabilizovaný, výkonný výbor se stará o fungování 
šesti kategorií resp. sedmi týmů: A mužstvo mužů, B muž-
stvo mužů, starší žáci, mladší žáci, starší přípravka, mladší 
přípravka, minipřípravka.

A  mužstvo vinou zejména rozsáhlé generační obměny 
a také dlouhodobých zranění je na chvostu tabulky v 1. B tří-
dě.

B mužstvo naopak proletělo soutěží ve veliké formě a s je-
dinou prohrou, má již jistý postup do III. třídy okresní soutěže.

Starší žáci potvrdili svoji kvalitu, s  přechodem na velké 
hřiště v  herním schématu 10+1 se hravě vyrovnali a  bojují 
o první místo v okresním přeboru.

Stejně tak mladší žáci budou mít za sebou velmi úspěš-
nou sezónu, kdy na začátku soutěže bojovali s menším po-
čtem hráčů, nicméně za podpory některých mladších kluků 
z přípravky stabilizovali kádr a jsou dva zápasy před koncem 
soutěže na 3. místě o pouhé 4 body za první Mladcovou.

Obě mužstva přípravky hrají také okresní soutěž, a ačkoliv 
se do tabulek neuvádějí výsledky, jsou postrachem pro okolní 
mužstva a nadělují soupeřům pořádně – co se do nich vejde.

Za zmínku ještě stojí účast starších žáků Jaroslavic na 
mezinárodním turnaji v Mnichově.

Naši třináctiletí a  čtrnáctiletí fotbalisté sehráli během 
dvou dnů velikonočního víkendu pět utkání. Ačkoli museli 
překonávat respekt z mezinárodního prostředí velkého turna-
je, byli jaroslavičtí v sobotu vyrovnaným soupeřem italskému 
týmu Atletico Castello i dvěma týmům dánského SGI. Přes 
prohry 0:1, 0:2 a 0:2 byly zápasy vyrovnané.

V neděli se hráči SK Jaroslavice odhodlaně pustili do boje 
s florentským Isolotto a získali první mezinárodní úspěch po 
vítězsví 1:0. Na Nizozemce z  ARC Alphen a/d Rijn, pozděj-
ší celkové vítěze, v závěrečném zápasu turnaje už nestačili 
a podlehli 0:3.

Tým skončil v základní skupině pátý, na prvním nepostu-
povém místě. Celkově se umístil na děleném 9.–11. místě.

Sestava SK Jaroslavice: Barbořík, Bednařík, Borský,  
K. Brabec, L. Brabec, Březovják, Černoch (C), Dorazil, Dudr, 
Hodgson, Kučaba, J. Lahoda, Š. Lahoda, Máčala, Málek,  
Olšan, Pilař, Zelík

Fotbalu zdar! Milan Borský
Za	SK	Jaroslavice

Muži Jaroslavice“B“ slaví postup
Muži Jaroslavic“B“ v  ročníku 2022 až 2023 skončili na 

prvním místě a ze IV. třídy postoupili do III. třídy.Po podzimní 
části soutěže skončili na prvním místě s 25 body před dru-
hým Kudlovem, který měl 22 bodů. V  jarní části soutěže se 
mužstvu velice dařilo a dva zápasy před koncem soutěže jim 
už zajistilo postup. Svoji herní převahu potvrdili hráči i v po-
sledním zápase na Kudlově, kde vyhráli 3:1. Z 21 zápasů vy-
hráli 18 utkání, dvě remizy a pouze jednu prohru. Vstřelili 81 
branek a 24 branek obdrželi. Před druhým Kudlovem měli ná-
skok 12 bodů. Nejlepšími střelci mužstva byli Bruno Teixeira 
(21 branek) a Pavel Paníček (12 branek).

Na postupu se podíleli tito hráči: L. Otáhal, J. Červen-
ka ml., M. Podéšť, P. Žbel, L. Blažek, B. Teixeira, P. Paníček,  
O. Macharáček, V. Karola, M. Dohnal, P.  Bětík, J. Karola,  
D. Jakeš, D. Šmatlák, O. Dvorský, V. Surý, V. Kyncl, S. Zezul-
ka, P. Klimeš, L. Teichmann, M. Liška, M. Borský, M. Zikmund,  
D. Lahoda, Š. Polách, O. Polách, V. Hefka a trenéři J. Červenka 
st. a V. Kopřiva.

Poděkování patří i fanouškům mužstva, kteří povzbuzova-
li jak na domácích zápasech, tak i na venkovních zápasech.

Jiří Červenka

Ze života jaroslavických seniorů
Jaroslavičtí důchodci se scházejí každý měsíc v budově 

bývalé školy. Jsme rádi, že po náročném covidovém období 
jsme mohli opět plně obnovit svoji činnost. Od června 2022 
jsme měli sedm setkání. K  těm nejoblíbenějším patří zají-
mavé cestovatelské přednášky (Saudská Arábie, Cestova-
tel, který šel sám pouze se psem z Rumunska do Česka).  
Na začátku prosince 2022 bylo vánoční posezení se zpíváním  
koled.

Šest setkání bylo již v  letošním roce. Na začátku roku 
přijel mezi nás devadesátiletý pan Bartoš, který se s  námi 
podělil o své Paměti (od roku 1933 až dosud), následovala 
únorová přednáška Marcely Novákové s názvem „Jak pečo-
vat o pleť“, v březnu jsme měli již tradiční trénování paměti 
s Martou Fojtíkovou. V úterý 25. dubna se uskutečnil zájezd 
do Moravské gobelínové manufaktury ve Valašském Meziřící 
a do firmy Marlenka ve Frýdku ‑Místku. V květnu nám předsta-
vila Americké národní parky cestovatelka Vlasta Benešová. 
A červen byl vyhrazen přednášce o Moravě.

Marie Zbořilová
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Hlasy a ohlasy

Pěkný výletní den jaroslavických seniorů
Již sedm let působí v Jaroslavicích klub seniorů. A možno napsat, že 

velmi aktivně a  také úspěšně, a  to hlavně díky předsedkyni klubu Marii 
Zbořilové. Jaroslavičtí důchodci mají zájem o  společná setkání, která se 
konají každý měsíc v budově bývalé školy. Na pořadu jsou přednášky, bese-
dy, cvičení paměti a další. K těmto aktivitám patří také oblíbené pravidelné 
zájezdy. Poslední se uskutečnil v úterý 25. dubna 2023 a  jeho cílem byla 
návštěva Moravské gobelínové manufaktury ve Valašském Meziřící a firmy 
Marlenka ve Frýdku ‑Místku.

Gobelínová manufaktura se věnuje ručnímu tkaní klasických gobelínů, 
originálních koberců a uměleckých tapiserií již více než sto let. Navíc s še-
desátiletou tradicí odborně restauruje a čistí také historické textilie. Vždyť 
v Evropě se zachovalo pouze několik dílen, v nichž jsou dodnes ručně tkány 
gobelíny.

Během hodinové prohlídky gobelínky jsme se mohli seznámit s celým 
procesem vytváření gobelínů a  koberců od výtvarné předlohy po monu-
mentální výsledek několikaměsíční práce. Tkalcovské řemeslné umění 
obdivovaly především ženy. Prohlídka končí v Schlattauerově kavárně, jejíž 
součástí je galerie, kde si návštěvníci mohou v klidu prohlédnout výběr utka-

ných děl.
Druhá zastávka zá-

jezdu byla ve Frýdku‑
‑Místku v  „cukrářské“ 
firmě Marlenka. Je to značka medovo ‑karamelového dortu vyráběného 
v Česku již 20 let. Výrobek je založen na arménské receptuře, protože ma-
jitel a zakladatel firmy je rodilý Armén Gevorg Avetisjan, který u nás žije od  
roku 1995.

Kvůli finanční nouzi začal v roce 2002 péct dorty podle tradiční rodinné 
receptury a prodávat je do místních kaváren ve Frýdku ‑Místku a Ostravě. 
V návaznosti na první drobné úspěchy rozjel v roce 2003 ve Frýdku ‑Místku 
sériovou výrobu, přičemž dort pojmenoval po své matce a dceři. Posléze se 
začaly vyrábět i další související produkty – medové kuličky, rolády, snacky, 
napoleonky aj.

Marlenka neobsahuje žádné konzervanty a její doba trvanlivosti při po-
kojové teplotě je 90  dní. V  současné době firma dosáhla světových roz-
měrů. Ročně vyrobí tři miliony dortů a  dalších osm milionů souvisejících 
produktů, které se vyvážejí do 52 zemí celého světa. V továrně pracuje na 
300 zaměstnanců. Výroba produktů je plně automatizovaná a probíhá na 
dvou linkách. To všechno jsme se dozvěděli a také viděli při prohlídce firmy.

Co napsat závěrem? Všichni účastníci zájezdu byli spokojeni a mnozí 
přímo nadšeni, což dávali také najevo. Velké poděkování patří Marušce Zbo-
řilové za bezvadnou organizaci a celý průběh zájezdu. Josef Pala

Základní organizace 
Českého zahrádkářského svazu Jaroslavice
Výroční členská schůze základní organizace Českého za-

hrádkářského svazu v Jaroslavicích se konala 6.  října 2022 
v kinosále budovy Central Zlín (dříve Centroprojekt) ve Zlíně. 
Zúčastnilo se jí 38 členů (62 %) z celkového počtu 62 členů, 
kteří mají v  jaroslavickém sadu „Na Vrše“ svoji zahrádku se 
zahradním domkem.

Na programu schůze byly běžné záležitosti týkající se  
života v zahrádkářské kolonii se zvláštním zaměřením na ge-
nerální opravu oplocení zahrádkářské kolonie.

Všichni zahrádkáři obdrželi zdarma jubilejní dvacátou 
Rukověť	zahrádkáře	2022, kterou začal Český zahrádkářský 
svaz vydávat v roce 2003. Na závěr jednání byl schválen pě-
tičlenný výbor a dvoučlenná revizní komise. Josef Pala
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Vzpomínáme

Pohled do historie Jaroslavic

Poslední vzpomínka na Bohumila Jetelinu
Po krátké těžké nemoci zemřel 14. května 2023 ve věku 

80 let Bohumil Jetelina, dlouholetý jaroslavický cestář. Naro-
dil se v Dražůvkách u Kyjova. Vyučil se stolařem, ale záhy se 
dal na profesní dráhu řidiče, které zůstal věrný po celý život. 
V  Kyjově řídil sanitku. Po nastěhování do Jaroslavic v  roce 
1972 nastoupil jako řidič do Dopravního podniku města Gott-
waldova. Po odchodu do důchodu se až do května 2014 více 
než deset let pečlivě staral o pravidelný úklid a čistotu obce. 
Jaroslavičtí občané se s  ním rozloučili 18.  května  2023 ve 
smuteční síni krematoria města Zlína. Josef Pala

Malé okénko do historie Jaroslavic
Poválečnou fotografii pasekářského stavení u potoka Milenov v Jaroslavicích poskytl Ing. Milan Pozzi. 
Další zajímavou fotografii z Jaroslavic ze 40. let 20. století dodal Ing. Zdeněk Valášek. Asi málokdo na ní pozná dnešní 

ulici Lískovou.

Upozornění pro občany 
Upozorňujeme občany, aby si zajistili svůj majetek. V místní části Jaroslavice opět dochází k vandalismu,  

poškozování majetku a drobným krádežím na zahradách a chatách.

Poslední rozloučení s Igorem Zeminou
I v dnešní uspěchané době se dokážou lidé v Jaroslavi-

cích zastavit, potkat a zavzpomínat. Bohužel 14. března 2023 
náhle zemřel soused, kamarád pan Igor Zemina a tato smut-
ná událost spustila myšlenku na důstojné sousedské rozlou-
čení. Pan Zemina byl společenský, kamarádský člověk, který 
byl vždy připraven komukoli a kdykoli pomoci a takto na něho 
většina sousedů a kamarádů vzpomíná. Zvelebil také místo 
U Dubu, kde vybudoval tři lavičky, které jsou hojně využívány 
sousedy a pejskaři z Jaroslavic i z Kudlova. Na tomto místě 
se také uskutečnilo 21. května 2023 rozloučení sousedů a ka-
marádů s  panem Zeminou. Velké poděkování za organiza-
ci, vyrobení pamětního kamene a zajištění občerstvení patří 
panu Davidu Maršálkovi a nejbližším sousedům. Děkujeme 
všem za účast a projevení úcty panu Zeminovi.

Čest jeho památce. Tomáš Bureš
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Rok v Jaroslavicích (od července 2022 do června 2023)

Tradiční pouť
Tradiční pouťové slavnosti se konaly v  Jaroslavicích od 

pátku 22. července do neděle 24. července 2022. V prostoru 
na návsi byly pouťové atrakce, občerstvení a doprovodný pro-
gram s živou hudbou.

V  pátek večer vystoupila Country sešlost Petra Chluda, 
v  sobotu Cestující hudba. Poutní mši svatou v  místní kapli 
sv. Anny sloužil v neděli za pěkného počasí venku před kaplí 
zlínský farář P. Mgr. Kamil Obr.

Barumka po třech letech opět v Jaroslavicích
Již po jednapadesáté se uskutečnila ve dnech 26. až 

28. srpna 2022 ve Zlíně a okolí nejpopulárnější česká auto-
mobilová soutěž Barum Czech Rally Zlín, která je součástí 
Mistrovství Evropy a Mistrovství ČR. Po třech letech se jela 
jedna rychlostní zkouška opět přes Jaroslavice. Ulice Pome-
zí, Návrší, Drahy a Průkop byly proto při této příležitosti uza-
vřeny v neděli 28. srpna 2022 od 7.00 do 19.00 hod. I když byl 
závod místy velmi nebezpečný, zvláště v úseku Drahy, dopadl 
bez úrazu a  k  spokojenosti diváků místních i  těch, kteří do 
Jaroslavic při této příležitosti přicestovali.

Rozloučení s prázdninami
Sbor dobrovolných hasičů Jaroslavice spolu s  komisí 

místní části uspořádal v  sobotu 3.  září  2022 zdařilou akci 
s názvem „Rozloučení s prázdninami“, která se konala u býva-
lé školy. Program byl připraven pro všechny věkové kategorie. 
Ti nejmenší trefovali kuželky, lovili gumová zvířátka v bazénu 
nebo házeli míčky do terče. Ti větší soutěžili v šipkách nebo 
běhali slalom s hasičskou výbavou a téměř všichni zkoušeli 
stříkat za použití džberovky na terč. Velkou atrakcí byl příjezd 
policejního vozidla, kde si mohli všichni vyzkoušet např. zása-
hovou uniformu, prohlédnout vybavení vozidla apod.

Komunální volby
Po čtyřech letech se konaly ve dnech 23. a 24. září 2022 

volby do obecních zastupitelstev.
Volby ve Zlíně stejně jako před čtyřmi lety vyhrálo hnutí 

ANO v  čele s  dosavadním primátorem Jiřím Korcem, které 
získalo 31,97 procent hlasů. Druhý skončil Zlín 21, následo-
ván ODS, SPD a KDU ‑ČSL. Po měsíčním jednání bylo rozhod-
nuto, že Zlín povede v příštím volebním období koalice čtyř 
stran (ANO, ODS, KDU ‑ČSL a  Piráti). V  čele města zůstane 
dosavadní primátor Ing. Jiří Korec (1986) z hnutí ANO.

V Jaroslavicích se voleb zúčastnilo 274 voličů z 660 ob-
čanů zapsaných ve voličském seznamu, což je 41,52 % míst-
ních obyvatel.

Noví zastupitelé pro Jaroslavice
Na schůzi Komise místní části Jaroslavice konané 

20. března 2023 se představil nový člen Zastupitelstva města 
Zlína Václav Kovář (ANO 2011), kterého spolu s dalším členem 
Zastupitelstva města Zlína Mgr. Hynkem Steskou (ODS) jme-
novala Rada města pro Jaroslavice na období 2022 až 2025.

Nová kaplička v Jaroslavicích
Okolo 60 obyvatel z Jaroslavic a okolí Zlína se sešlo v so-

botu 3. prosince 2022 na Jaroslavických Pasekách v blízkosti 
pamětní Masarykovy lípy na malé rodinné slavnosti, kdy zde 
byla požehnána nová výklenková kaple Panny Marie. Akt po-
žehnání provedl P. Pavel Martinka, farář v Želechovicích nad 
Dřevnicí, protože Jaroslavické Paseky územně spadají do že-
lechovické farnosti.

Kaplička byla v  místě přírodního parku Jaroslavické 
Paseky instalována v  průběhu léta. Její výstavbu na své 
vlastní náklady a z vlastní iniciativy provedl nejmenovaný 
občan ze Želechovic nad Dřevnicí, který ji posléze daroval 
do majetku Statutárního města Zlína. Veškeré prováděné 
práce byly předem konzultovány se zástupci Odboru kultu-
ry a  památkové péče a  Odboru městské zeleně zlínského 
magistrátu.

Tato menší sakrální stavba byla zbudována v rámci snahy 
o zkulturnění nejbližšího okolí Jaroslavic a má dotvářet okol-
ní krajinu a zároveň být místem k zastavení, klidu a zamyšle-
ní. Podobně jako starší stavby tohoto typu pomyslně ozna-
čuje křižovatku cest a  zajímavé místo, které okolní krajina 
nabízí.

Tříkrálová sbírka
Při Tříkrálové sbírce v sobotu 7.  ledna 2023 bylo v Jaro-

slavicích vybráno 26 093 Kč. Koledníci byli rozděleni do čtyř 
skupin. První skupina s vedoucí Andreou Filipovou vykoledo-
vala v dolní části obce 7570 Kč. Střed obce si rozdělily dvě 
skupiny – první s vedoucí Vladimírou Němečkovou vykoledo-
vala 7130 Kč, druhá vedená Lenkou Němečkovou vykoledo-
vala 2741 Kč. Horní část obce zabezpečila koledníky Marie 
Rozumková, kteří vykoledovali 8652 Kč.

Zemřelí občané
Od července 2022 do června 2023 zemřelo 15 jaroslavic-

kých občanů.
Olšanová Ludmila (71 let)
Kašpárek Vojtěch (80 let)
Nábělková Marie (82 let)
Berkešová Ludmila (85 let)
Rudolf Michal (88 let)
Vyoral Jaroslav (79 let)
Galatík Milan (76 let)
Čelůstková Františka (88 let)
Luža František (90 let)
Zapletalová Ludmila (78 let)
Zemina Igor (61 let)
Egnerová Milada (74 let)
Mareček Ladislav (75 let)
Lužová Anna (85 let)
Jetelina Bohumil (80 let)

Josef Pala
jaroslavický	kronikář


